
Zápis z 11. řádného zasedání Výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví, 
cestovní ruch a zahraniční vztahy ZHMP  

konaného dne 4. 6. 2014 ve 13:00 hod 
 

 
Přítomni: členové -  Mgr. L. Kaucký (předseda), Bc. F. Adámek, J. Liška, Bc. O. Pecha,  

     Mgr. J. Kalousek, Mgr. A. Kubišta, Daniel Hodek, Mgr. L. Štvánová, 
     MUDr. Z. Bonhomme Hankeová M.I.B. 

      tajemnice - Mgr. Z. Navrátilová 
 
Hosté: Ing. V. Novotný - náměstek primátora HMP, Mgr. F. Cipro - ředitel OZV MHMP,  

Mgr. J. Skalický – ředitel OPP MHMP 
      

 + dle prezenční listiny 18 zástupců odborné veřejnosti  
 
Omluveni: Mgr. M. Semelová, Mgr. P. Bříza - členové výboru 
 
1. Zahájení zasedání 
 

• Předseda uvítal členy výboru a přítomné hosty. 
 
2. Schválení programu zasedání 
 

• Předseda výboru seznámil přítomné s programem jednání. K takto navrženému 
programu neměl nikdo z členů výboru žádnou připomínku. 

 
(Hlasování: 8 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
3. Volba ověřovatele 
 

• Členové výboru zvolili ověřovatelem zápisu z tohoto zasedání Jiřího Lišku. 
 
(Hlasování: 7 pro – 0 proti – 1 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
4. Partnerství v oblasti kultury 2014 + dodatek 
 

• Mgr. Kaucký představil jednotlivé projekty žadatelů o partnerství hl. m. Prahy v oblasti 
kultury a k nim navrženou výši podpory. O všech projektech bylo samostatně 
hlasováno a k některým byla vedena diskuse. Po projednání všech žádostí bylo 
hlasováno o materiálu jako celku. Konečný výsledek jednání je uveden v příloze č. 1 
zápisu. 

 
Usnesení: 
Výbor doporučuje náměstkovi primátora Ing. Novotnému předložit Radě hl. m. Prahy návrh 
na přijetí partnerství hl. m. Prahy k vybraným projektům dle přiložené tabulky. 
 
(Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
 
Mgr. Štvánová opustila zasedací místnost v 13:35. 
 
 
 
 
 



5. 
5.1. Návrh systému hodnotících kritérií a ukazatelů pro hodnocení divadel – 
příspěvkových organizací – zřizovaných hlavním městem Prahou 
5.2. Oponentura Návrhu systémové optimalizace pražské divadelní sítě 
 

• Předseda Kaucký krátce představil materiály, shrnul poznatky a požadavky 
z minulých zasedání, na jejich základě jsou tyto materiály předkládány a poté zahájil 
sloučenou rozpravu. Ing. Novotný shrnul vývoj projednávání optimalizace pražské 
divadelní sítě v minulých letech. Na základě jednání byla zadána k vypracování 
oponentura Návrhu systémové optimalizace pražské divadelní sítě doplněná ještě o 
Návrh systému hodnotících kritérií a ukazatelů pro hodnocení divadel – 
příspěvkových organizací – zřizovaných hlavním městem Prahou. Návrh doporučuje 
transformovat subjekty, nikoliv však plošně, je nutné vést s divadly dialog a nalezení 
optimálního řešení. Návrh systému hodnotících kritérií a ukazatelů pražských divadel 
zřizovaných HMP jako příspěvkové organizace postihuje 4 základní složky divadelní 
činnosti. Hodnocení by mělo pomoci jak managementu divadel, tak HMP ke 
zlepšování kvality řídících procesů v divadlech a také ke kontinuálnímu budování 
benchmarků pro hodnocení v letech dalších. Hodnocení v „pilotním projektu“ by mělo 
především redefinovat vizi a misi divadla, jeho poslání, smysl a funkci. Z diskuse do 
které se přihlásili O. Pecha, J. Liška, F. Adámek, A. Kubišta, J. Kalousek a L. Kaucký 
vyplynulo, že i přes to, že současní političtí představitelé, vzhledem ke konci 
volebního období, nestihnou realizovat celý proces transformace, můžou alespoň 
udat směr a pravidla, jakým by se s divadly mělo v budoucnu jednat. Členové výboru 
se dále domnívají, že proces hodnocení divadel by neměl přejít pod gesci 
navrhované Divadelní rady, ale pod gesci grantové komise, popřípadě převzít složení 
grantové komise při zřízení nové, tato komise je funkční a má široký přehled o 
kulturní scéně v Praze. Projekt hodnocení divadel by měl posloužit pro zavedení 
kontinuálního evaluačního procesu všech divadel zřizovaných či zakládaných HMP. 

 
Usnesení: 
Výbor bere na vědomí Návrh systému hodnotících kritérií a ukazatelů pro hodnocení divadel 
– příspěvkových organizací – zřizovaných hlavním městem Prahou a žádá náměstka 
primátora Ing. Václava Novotného, aby zapracoval návrhy, které zazněly na zasedání výboru 
a předložil jej na příštím zasedání. 
 
(Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
Usnesení: 
Výbor bere na vědomí  Oponenturu Návrhu systémové optimalizace pražské divadelní sítě. 
 
(Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
 
D. Hodek opustil zasedací místnost ve 14:03. 
 
6. K návrhu výstav v režimu bezplatného užívání v Křížové chodbě a Rytířském sále 
Staroměstské radnice v Praze pro 2. pololetí roku 2014 
 

• Předseda krátce uvedl předložený materiál. K navrženému dramaturgickému plánu 
výstav v prostorách Staroměstské radnice, neměl nikdo z členů žádný dotaz či 
připomínku. 

 
 
 
 



Usnesení: 
Výbor souhlasí s návrhem výstav ve Staroměstské radnici ve 2. pololetí roku 2014 a 
doporučuje náměstkovi primátora Ing. Václavu Novotnému předložit jej Radě HMP ke 
schválení. 
 
(Hlasování: 8 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
Bc. Adámek opustil zasedací místnost ve 14:06. 
 
7. Granty hl. m. Prahy v oblasti kongresového turismu na rok 2014 – II. Kolo 
 

• Vzhledem k tomu, že v prvním kole grantů v obl. kongresového turismu nebyly 
vyčerpány prostředky k tomu určené, bylo vypsáno 2. kolo těchto grantů. V řádném 
termínu byly podány 2 žádosti. Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti 
cestovního ruchu doporučila podpořit obě tyto žádosti v maximální možné výši. 
Výsledek jednání je uveden v příloze č. 2 zápisu. 

 
Usnesení: 
Výbor doporučuje přijetí grantů hl. m. Prahy v oblasti kongresového turismu na rok 2014 – II. 
Kolo žadatelům uvedeným v příloze č. 1 a podpořit projekty celkovou finanční částkou ve 
výši 763.750 Kč; náměstkovi primátora Novotnému doporučuje předložit tento návrh na 
jednání Rady HMP. 
 
(Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
8. Vyhlášení grantů v oblasti kongresového turismu pro rok 2015  
 

• Úvodní slovo bylo předáno Ing. Novotnému, který uvedl, že vzhledem k tomu, že byly 
v letošním roce vypsány 2 kola grantového řízení, a i přes to nebyly vyčerpány 
všechny prostředky k tomu určené, bylo Komisí Rady HMP pro udělování grantů 
v oblasti cestovního ruchu doporučeno změnit Zásady pro poskytování grantů v obl. 
Kongresového turismu na rok 2015. Změna těchto zásad tkví ve snížení minimálního 
počtu účastníků kongresu z 1500 na 1200. Tato změna slibuje přístup k podpoře více 
žadatelům a tedy i zvýšení počtu akcí realizovaných v Praze. 

 
Usnesení: 
Výbor doporučuje náměstkovi primátora Ing. Václavu Novotnému předložit tisk č. R-13871 
k návrhu na vyhlášení grantů v oblasti kongresového turismu pro rok 2015 Radě HMP. 
 
(Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
9. Vyhlášení grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných objektů v roce 
2015   
 

• Komise Rady HMP pro udělování grantů HMP vlastníkům památkově významných 
objektů a příspěvků na financování oprav církevních objektů doporučila na svém 
zasedání dne 27. 5. 2014 vyhlásit granty hl. m. Prahy vlastníkům památkově 
významných objektů na rok 2015 se změnou. Dle připomínek členů komise, byly 
změněny zásady pro udělení grantů, a to tak, že podpora může být udělena i na 
movité památky nejen na nemovité, ale za podmínky, že jsou volně dostupné 
veřejnosti. 

 
 
 
 



Usnesení: 
1. Výbor bere na vědomí: 

− návrh na zvýšení finančních prostředků o 5 mil. Kč pro poskytování grantů vlastníkům 
památkově významných objektů v roce 2015 v souvislosti s návrhem na rozšíření 
předmětu grantu o restaurování movitých kulturních památek na území HMP 

 
2. Výbor souhlasí - 
s předloženým návrhem: 

− Zásad pro poskytování grantů hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných 
objektů v roce 2015  dle přílohy č. 1 tohoto usnesení, 

− žádostí o grant hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných objektů v roce 2015 
dle přílohy č. 2A a 2B tohoto usnesení, 

− vzorových smluv o poskytnutí účelové dotace – grantu o zachování či obnovu 
památkové hodnoty a podstaty objektu pro rok 2015 – příloha č. 3A a 3B, 

− časového harmonogramu grantového řízení pro poskytování grantů hl. m. Prahy 
vlastníkům památkově významných objektů v roce 2015  dle přílohy č. 4 tohoto 
usnesení 

s předložením: 
− těchto podkladů do Rady hl. m. Prahy ke schválení v souvislosti s vyhlášením grantů 

hl. m. Prahy vlastníkům památkově významných objektů v roce 2015  
 
(Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
10.Různé 
10.1. Informace o grantech vlastníkům památkově významných objektů na rok 2014 – 
stav a průběh grantového řízení  
10.2. Informace – Management Plan Historického centra Prahy – stav zpracování 
10.3. Informace o akci Dny Prahy v Lublani 
 

• Se třemi výše uvedenými informacemi se každý z členů výboru seznámil samostatně. 
Tyto materiály vzal výbor na vědomí. 

 
10.4. Návrh na formalizaci vztahů mezi HMP a Kyjevem 
 

• PhDr. Kaucký krátce představil návrh na formalizaci vztahů mezi hl. m. Prahou a 
Kyjevem, který vzešel z ukrajinské strany v návaznosti na dubnovou návštěvu 
primátora HMP T. Hudečka. 

 
Usnesení: 
Výbor vyjadřuje souhlas se zahájením procesu formalizace vztahů mezi HMP a Kyjevem. 
 
(Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel hlasování). Návrh byl přijat. 
 
 
Předseda výboru ukončil zasedání ve 14:25 hod. 
 
 
Zapsala: Alena Pavelková 
 
 
Ověřil: Jiří Liška 
 
 
Schválil: Mgr. Lukáš Kaucký 
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